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Protokół Nr  5/2022 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Powiatu Tczewskiego VI kadencji 

z dnia 25.04.2022 roku 

 

 

 

  

Członkowie: 

1. Maria Taraszkiewiecz - Gurzyńska 

2. Tomasz Kajzer 

3. Jan Kulas 

4. Zbigniew Zgoda 

5. Witold Sosnowski 

6. Roman Małecki 

 

W posiedzeniu brał udział także Mirosław Augustyn Starosta, Andrzej Flisik Wicestarosta, 

Dariusz Skrzypczyński – Skarbnik, Paweł Filar Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów 

oraz Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Kamińska. 

 

Na podstawie ilości czynnie uczestniczących w posiedzeniu komisji Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów stwierdziła, że w posiedzeniu uczestniczy 5 członków komisji w związku 

z czym obrady są prawomocne. Przewodnicząca powitała wszystkich obecnych na komisji, po 

czym przeszła do przedstawienia poniższego porządku obrad. 

 

 

Porządek obrad posiedzenia:  
 

1. Powitanie i przyjęcie porządku obrad; 

2. Raport o stanie dróg powiatowych po zimie 

3. Analiza sprawozdania z działalności PCPR za rok 2021 

4. Analiza kosztów funkcjonowania Domów Pomocy Społecznej za rok 2021 

5. Omówienie materiałów i opiniowanie projektów uchwał na sesję  

6. Sprawy różne, wolne wnioski  

7. Zamknięcie posiedzenia. 
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Radni członkowie Komisji Budżetu i Finansów obecni na posiedzeniu głosowali powyższy 

porządek obrad:  

Głosowanie porządku obrad: 

 Członkowie komisji  „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Maria Taraszkiewicz - Gurzyńska x   

Tomasz Kajzer x   

Roman Malecki x   

Jan Kulas x   

Zbigniew Zgoda x   

Porządek obrad został przyjęty przez zebranych jednogłośnie przy 5 głosach za.  

Do zebranych, po głosowaniu porządku obrad dołączył radny Witold Sosnowski. 

Ad. 2 Raport o stanie dróg powiatowych po zimie. 

Radni zapoznali się z raportem o stanie dróg powiatowych po zimie przedstawionym przez 

Pana Pawła Filara – Naczelnika Wydziału Inwestycji i Remontów i przyjęli go do 

wiadomości. 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Remontów  przedstawił informację, iż Powiat Tczewski 

prowadzi zarząd dróg o łącznej powierzchni 192.830 km, z czego: 

- 184.384 km to drogi pozamiejskie (w tym ok. 14 km dróg gruntowych), 

- 8.446 km to drogi miejskie. 

W zarządzie dróg znajduje się ponadto: 

- 68 zinwentaryzowanych przepustów drogowych, 

- 14 mostów i wiaduktów (raport nie omawia Mostu Tczewskiego) 

Wydział następująco ocenia stan dróg powiatowych: 

2% - stan bardzo dobry, 25% stan dobry lub zadowalający, 40% stan dostateczny, 33 % stan 

zły (gdzie ok.15% jest to stan niedostateczny) 

Drogi w najgorszym stanie to: 2819 Kulice – Janiszewo, 2716 Rudno-Rajkowy-Klonówka, 

2717 Radostwo-Starzącin, 2822 Brody Pomorskie, 2816 Wl. Walichnowy –Lignowy 

Szlachweckie, 2800 Malenin-Świetlikowo,2713 Boroszewo-Godziszewo 

Drogi konieczne do przebudowy, ze względu na ich istotność: 2228 Czatkowska (pomimo 

slurry seal), 2718 Pelplin-Klonówka, 2819 Kulice-Janiszewo, 2820 Nowa Cerkiew-Kulice 

(pomino slurry seal), 2824 Tymawa-Jaźwiska. 

W ciągu ostatnich 3 lat, Powiat wykonał 69,13 km remontu dróg w technologii slurry seal, co 

w znacznym stopniu poprawiło na okres ok. 5 lat stan tych dróg i w znacznym stopniu 

zmniejszyło nakłady na remonty cząstkowe. 

Należy jednak traktować to jako uszczelnienie warstwy ścieralnej dróg, a nie modernizację, 

czy przebudowę. 

Jednym z największych wyzwań Powiatu jest: 
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- powszechny zły stan podbudów dróg (utracona nośność), powodujący spękania podłużne, 

tworzenie się zapadnięć oraz osuwanie się skrajni dróg. 

- duże potrzeby w zakresie budowy i remontów dróg pieszych i rowerowych, 

- duże potrzeby w zakresie przebudów i remontów obiektów mostowych i przepustów. 

Szacuje się, że potrzeby finansowe związane z: 

- bieżącym utrzymaniem dróg są ok. 3 krotnie większe niż budżet, którym dysponuje Powiat 

Tczewski. 

- działaniami inwestycyjnymi są ze względu na ich wielkość, trudne do oszacowania. 

Bazując na faktycznych możliwościach dostępu do środków zewnętrznych, oraz biorąc pod 

uwagę najpotrzebniejsze potrzeby inwestycyjno-remontowe, Powiat sukcesywnie podejmuje 

działania zmierzające do pozyskania współfinansowania na te działania z 4 źródeł: środki z 

rezerwy celowej (czasowy brak możliwości pozyskania środków), Rządowy Fundusz 

Rozwoju Dróg, Polski Ład, Fundusze EU (obecnie niedostępne). 

 

Radny Zbigniew Zgoda zaznaczył, że powinno się wycinać drzewa wchodzące w tzw. skraj 

jezdni zamiast stawiać znaki informujące o tym fakcie. 

 

Naczelnik Paweł Filar odpowiedział, iż Powiat nie dysponuje odpowiednimi środkami aby 

zapewnić wycinkę wszystkich drzew lub ich części wchodzących w skraj dróg dlatego 

zaplanowane jest działanie polegające na ustawieniu znaków informacyjnych o tym fakcie. 

 

Radny Witold Sosnowski zadał pytanie jak Powiat stosunkuje się w działaniach związanych z 

wyceną planowanych inwestycji w związku ze wzrostem cen materiałów i usług remontowo-

budowlanych? 

 

Naczelnik Paweł Filar odpowiedział, że  w działaniach wyżej wskazanych Wydział stosuje 

wnioskowanie o maksymalne możliwe kwoty dofinansowań oraz stosuje ogólne opisy 

poszczególnych pozycji. 

 

Radny Roman Małecki zapytał jakie kwoty otrzymał Powiat w 2021 roku z Polskiego Ładu 

oraz Rządowego Funduszu Drogowego? 

 

Naczelnik Paweł Filar poinformował, że przygotuje odpowiedź na dzień najbliższej Sesji 

Rady Powiatu. 

 

Przewodnicząca Barbara Kamińska zapytała jakiego okresu dotyczy raport przedstawiany 

dotyczący stanu dróg? 

 

Naczelnik Paweł Filar odpowiedział, iż raport dotyczy stanu na dziś – na rok 2022. 

 

  

Ad. 3 Analiza sprawozdania z działalności PCPR za rok 2021. 

Przewodnicząca Komisji Maria Taraszkiewicz-Gurzyńska w tym punkcie przypomniała 

radnym członkom Komisji, że do ich wiadomości zostały przed posiedzeniem Komisji 

Budżetu i Finansów dostarczone materiały sprawozdania z działalności PCPR za rok 2021. 

Przewodnicząca Maria Taraszkiewicz-Gurzyńska zapytała zebranych radych członków 

Komisji czy mają pytania lub uwagi co do raportu. Radni członkowie Komisji nie zgłosili 

uwag ani pytań w kwestii w/w raportu. 
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Ad. 4 Analiza kosztów funkcjonowania Domów Pomocy Społecznej za rok 2021 

Skarbnik Powiatu pan Dariusz Skrzypczyński przedstawił zebranym radnym członkom 

Komisji Budżetu i Finansów informacje na temat analizy kosztów funkcjonowania Domów 

Pomocy Społecznej za rok 2021. Pan Skarbnik przypomniał wartości głównych przychodów  

i kosztów funkcjonowania DPS w 2021 roku. 

Radny Roman Małecki zapytał czy Domy Pomocy Społecznej nadal bilansują się tzn. czy 

Powiat nie musi dokładać ze swoich środków do ich funkcjonowania. 

Skarbnik Dariusz Skrzypczyński odpowiedział, iż wydatki są spójne i nie ma potrzeby 

dokładania z budżetu Powiatu, a inwestycje odbywają się z tzw. środków własnych. 

 

Ad. 5 Omówienie materiałów i opiniowanie projektów uchwał na sesję. 

Skarbnik Powiatu pan Dariusz Skrzypczyński przedstawił zebranym radnym członkom 

Komisji Budżetu i Finansów informacje w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie zadania z 

zakresu administracji rządowej, wynikającego z Programu kompleksowego wsparcia dla 

rodzin "Za życiem", w zakresie zapewnienia realizacji zadań wiodącego ośrodka 

koordynacyjno-rehabilitacyjno-opiekuńczego na obszarze Powiatu Tczewskiego określonego 

w projekcie zawartym w druku 88/2022. 

 

Głosowanie za zaopiniowaniem projektu Zarządu Powiatu Tczewskiego uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przyjęcie zadania z zakresu administracji rządowej, wynikającego z 

Programu kompleksowego wsparcia dla rodzin "Za życiem", w zakresie zapewnienia 

realizacji zadań wiodącego ośrodka koordynacyjno-rehabilitacyjno-opiekuńczego na obszarze 

Powiatu Tczewskiego – druk nr 88/2022: 

Członkowie komisji  „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Maria Taraszkiewicz - Gurzyńska x   

Tomasz Kajzer x   

Witold Sosnowski x   

Jan Kulas x   

Roman Małecki x   

Zbigniew Zgoda x   

Radni pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały przy obecności 6 członków Komisji 

przy 6 głosach oddanych „za”. 
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Głosowanie za zaopiniowaniem projektu Zarządu Powiatu Tczewskiego uchwały w sprawie 

przekazania Gminie Tczew zadania dotyczącego: zarządzania przystankami 

komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach 

administracyjnych Gminy Tczew – druk nr 89/2022: 

Członkowie komisji  „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Maria Taraszkiewicz - Gurzyńska x   

Tomasz Kajzer x   

Witold Sosnowski x   

Jan Kulas x   

Roman Małecki x   

Zbigniew Zgoda x   

Radni pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały przy obecności 6 członków Komisji 

przy 6 głosach oddanych „za”. 

 

Głosowanie za zaopiniowaniem projektu Zarządu Powiatu Tczewskiego w sprawie 

odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu pomieszczenia 

znajdującego się w budynku położonym w Tczewie przy ul. Piaskowej 2 – druk nr 90/2022: 

Członkowie komisji  „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Maria Taraszkiewicz - Gurzyńska x   

Tomasz Kajzer x   

Witold Sosnowski x   

Jan Kulas x   

Roman Małecki x   

Zbigniew Zgoda x   

Radni pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały przy obecności 6 członków Komisji 

przy 6 głosach oddanych „za”. 
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Głosowanie za zaopiniowaniem projektu Zarządu Powiatu Tczewskiego w sprawie wydania 

opinii odnośnie utworzenia w Powiecie Tczewskim Oddziału Muzeum II Wojny Światowej– 

druk nr 91/2022: 

Członkowie komisji  „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Maria Taraszkiewicz - Gurzyńska x   

Tomasz Kajzer x   

Witold Sosnowski x   

Jan Kulas x   

Roman Małecki x   

Zbigniew Zgoda x   

Radni pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały przy obecności 6 członków Komisji 

przy 6 głosach oddanych „za”. 

 

Głosowanie za zaopiniowaniem projektu Przewodniczącej Rady Powiatu Tczewskiego 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej – druk nr 92/2022: 

Członkowie komisji  „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Maria Taraszkiewicz - Gurzyńska x   

Tomasz Kajzer x   

Witold Sosnowski x   

Jan Kulas x   

Roman Małecki x   

Zbigniew Zgoda x   

Radni pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały przy obecności 6 członków Komisji 

przy 6 głosach oddanych „za”. 
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Ad. 6 Sprawy różne, wolne wnioski 

 

Radny Witold Sosnowski zapytał czy w dawnym budynku Domu Dziecka przybywają już 

osoby z Ukrainy? 

 

Starosta Mirosław Augustyn odpowiedział, iż przygotowywane jest około 40 miejsc, trwa 

jeszcze remont, a potencjalne miejsca wolne dla uchodźców zostały zgłoszone do 

odpowiednich służb Wojewody Pomorskiego i do tej pory nie doszło do zakwaterowania 

żadnych osób. 

 

Radny Roman Małecki zadał pytanie – czy w zawiązku z różnicami kwoty wydawanej przez 

poszczególne szkoły prowadzone przez Powiat jest możliwość dojścia do racjonalnych 

wskaźników pozwalających porównać i uzasadnić tak różniące się kwoty wielkości 

wydatków - żeby było możliwe zweryfikowanie ich zasadności. 

 

Skarbnik Dariusz Skrzypczyński odpowiedział, iż ciężko ustosunkować się do tak zadanego 

pytania ponieważ jednostki szkolne są różne, a w 2018 roku był przeprowadzony audyt, z 

którego powinny zostać wyciągnięte wnioski. 

 

Radny Roman Małecki przypomniał, iż w tym raporcie jest stwierdzone, że Zespół Placówek 

Specjalnych to swego rodzaju luksus na który niewiele jednostek samorządu terytorialnego w 

Polsce mogłoby sobie pozwolić. 

 

Radny Witold Sosnowski poinformował, że jak był na terenie dawnej siedziby PZD to 

pamięta, iż znajdowała się tam rampa przy budynku, a teraz obecnie jej tam nie ma.  

Radny Witold Sosnowski zadał pytanie o wskazanie, które z rzeczy pozostałych z 

wyposażenia dawnego PZD zostały niesprzedane, które zostały zlikwidowane? Radny 

poprosił o przekazanie odpowiedniej dokumentacji potwierdzającej zbycie oraz likwidację 

składników majątkowych pozostałych po likwidacji Powiatowego Zarządu Dróg w Tczewie. 
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Ad. 7 Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

W wyniku wyczerpania porządku obrad, zamknięto posiedzenie komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

Protokołował: Tomasz Kajzer 

Przewodnicząca Komisji 

 

 

Maria Taraszkiewicz - Gurzyńska 

 


